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Als veïns i veïnes de Foios:

Les eleccions d’enguany seran decisives. Tots estem convocats a una jor-
nada que canviarà l’escenari polític que hem conegut. El 24 de maig no hi 
haurà majories absolutes i el bipartidisme PSOE - PP haurà acabat. 

A Foios i a la Generalitat, l’únic escenari possible és el d’un gran acord, un 
govern inclusiu i plural, on l’experiència i capacitat de Compromís serà 
determinant.

La crisi que patim és el resultat d’anys de polítiques del PP que només han 
beneficiat uns pocs en contra de la majoria. Compromís ha plantat cara 
a totes estes polítiques, les hem denunciades, hem proposat alternatives  
i projectes i ara anem a formar part de les solucions. 

L’alcalde de Foios no ha estat capaç de portar les inversions que necessi-
tàvem, han estat quatre anys de mala gestió econòmica, els proveïdors que 
haurien de cobrar a 30 dies, cobren de l’ajuntament de Foios a 125 dies  
i damunt tenim un deute financer de més de quatre milions d’euros.

Des de Compromís hem explicat les nostres accions i això ha servit perquè 
se’ns reconega com l’alternativa al govern del PP, instal·lat en l’immobilisme, 
en la manca d’iniciativa política i en les lluites internes. La majoria abso-
luta no li ha servit per resoldre els reptes ni presentar l’instrument bàsic  
de govern, que és el pressupost anual. 

La nostra tasca en l’oposició ha estat exigent amb els comptes de 
l’ajuntament i en la transparència de la gestió i això no ha impedit una 
actitud constructiva. Hem demanat trellat en les inversions i hem ofert la mà 
al govern per traure endavant qüestions tan importants com el Pla General 
d’Ordenació, una racionalització dels impostos o mesures a favor dels més 
perjudicats per la crisi.

Tots sabem que els pròxims quatre anys no seran fàcils. Governar és establir 
prioritats i nosaltres les tenim clares: estarem amb les persones castigades 
per la crisi, amb la joventut i la formació de les persones que els dóna 
oportunitats. Per a mi, són prioritats clares acabar la circumval·lació del po-
ble, modernitzar els polígons industrials, millorar les instal·lacions escolars  
i aconseguir un bon contracte de l’aigua.

La candidatura de Compromís per Foios està formada per ciutadans per 
als quals la política no és ni una professió ni un negoci. Estem compro-
mesos amb Foios i creiem en la participació de tots en les grans decisions 
municipals.

Compromís per Foios és una garantia de pluralitat, de transparència i de 
mans netes en la direcció del govern municipal. Sabem que els avanços 
més grans i les millors solucions sempre han vingut de la mà del diàleg i del 
consens. Ens convé que siga així a l’endemà de les eleccions.

El 24 de maig tu decideixes. Aposta per Compromís!

Mònica Oltra. Valenciana nascuda a Alemanya... i fallera. Filla de l’emigració i 
advocada.  És la diputada a la qual Juan Cotino va expulsar fins a tres vegades 
de les Corts Valencianes i la diputada que més iniciatives ha presentat, més de 
15.000.

- Si Rajoy visitara Les Corts quina samarreta et posaries?
Em posaria una samarreta que diguera “els valencians no som ciutadans 
de segona; sistema de finançament just ARA”.

- Quines són les perspectives de Compromís?  
   Què diuen les enquestes?

Diuen que creixem, però a mi m’agrada sentir la complicitat de la gent, 
més que estar pendent de les enquestes.

- Hem llegit que et veus de presidenta de la Generalitat...
Això ho diran els ciutadans, Però sí: estic preparada per ser presidenta.  
Si no, no em presentaria.

- Si ho aconseguires... quin seria la teua decisió primera?
Dos plans de xoc: pla de protecció social i pla democràtic. És a dir: lluita 
contra l’exclusió, la pobresa i la desesperació. I lluita contra la corrupció, 
la indecència i l’opacitat.

- Quin model d’Estat defensaries?
Un model en el qual tots ens sentim a gust en la nostra identitat i en un 
projecte col·lectiu i compartit.

- Compromís també s’ha manifestat partidari de no pagar el deute...
No. Som partidaris de saber primer quina part del deute és legítima  
i quina part no. A partir d’ací, prendre decisions sobre la quitació del deute 
il·legítim i reestructurar el pagament de la llegítima.

- Com Podem...
Nosaltres ja defensàvem això fa quatre anys al Parlament. Ens agrada que, 
havent estat pioners, s’haja generalitzat en el discurs. Ens fa estar orgullosos.

- I,donaria suport al PSPV? A dia de hui és la força amb més 
possibilitats d’arrabassar el govern a la dreta...

Dialogarem amb tots els que estiguen en la decència i el canvi polític.  
A partir d’ací, els pactes els decidiran els ciutadans amb el seu vot.

- Tot i que perd la majoria absoluta, les enquestes diuen que el 
PP continua sent la força més votada ...que penses?
Té una part de vot ideològic, però negue la major. Qui té el 30% 
d’expectativa no és la força més votada. 70 és més que 30. Hi haurà 
altres forces més votades.

Candidata de Compromís a la Presidència  
de la Generalitat Valenciana

#ambValentia

per Foios

#ambValentia
Candidat per Compromís a l’alcaldia de Foios



INVESTIGACIÓ EN L’AJUNTAMENT
El 24 d’abril l’edició del diari Levante es va acabar en el poble de Foios. Exactament 
a un mes de les eleccions este periòdic explicava a tota pàgina que un funcionari de 
l’ajuntament ha estat denunciat a la fiscalia i al Jutjat de Montcada per presumpta 
malversació en els impostos de les plusvàlues.

En la notícia l’alcalde apareix citat quasi tantes vegades com el funcionari i sempre 
representant el paper protagonista: l’impulsor de la denúncia, el vigilant del inte-
ressos municipals, el guardià de la caixa. L’objectiu, està clar: intenta exculpar-se 
passant tota la responsabilitat al funcionari en un assumpte que està encara sub iu-
dice. No ens sorprén, és la marca del PP, ho acaben de vore amb l’exvicepresident 
Rodrigo Rato en el paper de víctima que paga per tots els responsables.

Però en Compromís no estem d’acord, en absolut. Tota la responsabilitat política 
és d’Héctor Bueno com a alcalde i de Roberto Calpe, regidor d’hisenda i econo-
mista, com a responsable directe de les finances municipals. Porten 8 anys en 
el govern sense fer res, sense dir res, consentint el desordre en els comptes de 
l’ajuntament.

Perquè tot este desordre no és nou. El ara assenyalat en la premsa i denunciat, era 
el president de l’antic Foyos CD. Com diu l’alcalde “un conegut funcionari”. Això no 
era una novetat. Compromís ha denunciat en els seus butlletins i en els Plenaris 
que l’ajuntament havia concedit al club desaparegut, en subvencions i factures 
pagades, la quantitat de 427.682 euros i que el govern municipal no ha exigit mai la 
documentació justificativa de les quantitats percebudes en concepte de subvenció, 
mentre que l’ajuntament mirava a un altre costat o no mirava.

I este no és l’únic cas irregular: Hem exigit sense èxit la justificació dels 50.000 € 
destinats a l’ONG Esperanza Sin Fronteras, el president de la qual, Fernando Darder, 
està implicat en el cas de corrupció en les ajudes a la cooperació contra el conseller 
del PP Rafael Blasco. Ací, Héctor Bueno, no ha actuat amb el mateix interés. 

La pregunta és, per què s’ha publicat ara la denúncia? Tots coneixem la resposta 
al misteri, tots sabem la veritat: Que amb esta notícia escandalosa, duta interessa-
dament als diaris, l’alcalde fuig de la seua responsabilitat política i de gestió i posa, 
per interessos electorals, el punt de mira, no sobre el funcionari, sinó sobre l’antiga 
regidora del PP i ara adversària, que el va abandonar deixant-lo en minoria.

ELS NOSTRES COMPROMISOS
COMPROMÍS AMB LA PROMOCIÓ ECONÒMICA. Els valors de l’Economia del 
Bé Comú es fonamenten en la sostenibilitat, la igualtat d’oportunitats, la cohesió social 
i el foment d’allò local. Estos valors universals, s’han de poder traduir en objectius i ac-
cions polítiques mesurables, que ens permeten valorar el nivell de qualitat de vida digna  
i benestar del nostre poble. Proposem un pla d’ocupació, modernitzarem el polígon de la 
Jutera i el polígon del Molí, fomentarem el comerç de proximitat.

COMPROMÍS AMB LA TRANSPARÈNCIA I LA PARTICIPACIÓ. La desafecció 
ciutadana és el resultat de la falta de transparència i de proximitat entre ciutadans  
i representants. Els representants municipals han d’estar en contacte amb el veïns 
i tindre una relació dinàmica i sincera. Atorgarem al ple competències de l’alcaldia 
i junta de govern, promourem la dinamització dels consells municipals de participa-
ció, retransmetrem el ple municipal, proposarem un pressupost participatiu.

COMPROMÍS AMB EL BENESTAR SOCIAL. Les persones han de ser tractades 
en condicions d’igualtat i integrades com a ciutadans de Foios per a contribuir  
al progrés i benestar de tots. Promoure la igualtat d’oportunitats, la defensa i la ga-
rantia dels drets fonamentals, la igualtat de tracte, la no discriminació, la lluita con-
tra el racisme i la xenofòbia, la solidaritat, la tolerància, la inclusió social, l’adaptació 
i la rehabilitació han d’estar presents en totes les polítiques que desenvolupe  
el nostre ajuntament.

ELS SERVEIS SOCIALS, garantia de la igualtat d’oportunitats, per això prioritza-
rem les persones i les famílies en situació de risc, a més de promoure el voluntariat 
social.

L’EDUCACIÓ, una garantia per millorar les condicions de vida dels ciutadans, per això 
apostem decididament per l’educació pública, volem que les nostres escoles tinguen 
unes bones instal·lacions i promourem la formació contínua per a totes les edats.

LA SANITAT, dret bàsic, per això volem una bona sanitat pública. Promourem 
ordenances de millora de la higiene pública: soroll, antenes de telefonia, tinença 
d’animals, circulació de vehicles.

LA JOVENTUT, un dels sectors més castigats per la crisi, per això hem d’apostar 
pels nostres joves. Promourem la seua formació, fomentarem els oficis, fomenta-
rem el voluntariat i una bona informació de salut i oci.

LA CULTURA, imprescindible en una societat moderna. Pomourem la marca FOIOS 
CULTURA relacionada amb la música, el teatre, la pintura i incorporar noves manifesta-
cions artístiques. Considerem que en estos moments cal repensar ESCÈNIA.

L’ESPORT, una activitat per a millorar els hàbits saludables, per això proposarem 
iniciatives que vagen en esta direcció. Cal promoure una gestió del poliesportiu que 
tinga en compte la gestió municipal i les associacions esportives, també potencia-
rem l’esport escolar i la pilota valenciana.

LES FESTES, una manifestació important en la vida del nostre poble, per això cal 
que hi haja més participació dels ciutadans, potenciarem la presència de la música 
en valencià en els actes festius.

LA DONA, el seu paper en la societat s’ha de fomentar, per això promourem me-
sures que faciliten la conciliació familiar i campanyes per eradicar la violència de 
gènere i un llenguatge no sexista.

COMPROMÍS AMB L’URBANISME I EL MEDIAMBIENT.  Volem ciutats riques 
en iniciatives econòmiques, socials, culturals i de desenvolupament humà, ciutats 
agradables, habitables i transitables. Per a aconseguir-ho es requereix sentit del bé 
comú. L’aportació municipal a la sostenibilitat mediambiental requereix polítiques 
de preservació del capital natural i també d’instruments tècnics per al coneixe-
ment permanent del nostre comportament mediambiental. Realitzarem el PGOU, 
promourem l’energia sostenible, reduirem els imposts als vehicles que reduesquen 
emissions de CO2, concertarem un nou contracte de l’aigua, promourem l’estalvi 
del consum de l’aigua i fomentarem l’agricultura ecològica.

COMPROMÍS AMB EL VALENCIÀ. Fomentar l’ús del valencià és important i útil 
per a la inserció en el món laboral, és propi i enriquidor d’una societat que té dos 
llengües oficials. Hem de promoure un canvi d’actitud i una normalitat de l’ús en 
qualsevol àmbit de la societat. L’administració pública ha de ser un exemple per als 
ciutadans. Posarem en funcionament el Reglament d’ús, potenciarem el voluntariat, 
farem cinema en valencià.

ALCALDE “ASFALTAT”
Els darrers dos mesos el poble ha sigut un festival d’obres i reformes. Tot a última 
hora perquè vénen les eleccions municipals i el govern del PP té poques coses que 
presentar en el seu haver. Poques coses i poca planificació. Un govern previsor, 
responsable i participatiu haguera fet un diagnòstic el primer any de legislatura 
(què cal fer i on, quant i quan), i els anys següents, l’Albereda, els carrers, el camí 
de Vinalesa, la Placeta...

L’elevat deute municipal, fruit de la gestió irresponsable del PP, ha fet que Héctor 
Bueno haja hagut de caure en mans del president de la Diputació, ara suspés de 
militància en el PP, i sotmetre’s al xantatge del senyor Rus que està dedicat des 
de fa anys als seus “negocis”, a comptar diners, i a ofrenar obres públiques als 
seus amigatxos. A Rus no l’importa la planificació de les obres, ni la seua qualitat, 
ni l’interessen tampoc les prioritats de la ciutadania, com mostren les gravacions 
en mans de la fiscalia.

En COMPROMÍS sabem que s’han de fer obres i col·laborar amb les associa-
cions, però a les portes de les eleccions municipals incrementar un gasto que no 
està previst amb interés personal, quan fa dos anys que l’alcalde no presenta els 
pressuposts, és menysprear els ciutadans de Foios.

•	 Alcalde has asfaltat però has faltat a les teues promeses: 
•	 Alcalde “asfaltat”  a les inversions i a la planificació.
•	 Alcalde “asfaltat”  a les promeses electorals. 
•	 Alcalde no “asfaltat” al teu interés electoral.

•	 Segons la Fundació d’Estudis d’Economia Aplicada, Foios i Xeraco són els 
pobles valencians amb majors diferències de renda entre els seus habitants. 
En el nostre poble els ciutadans que menys cobren representen el 61,5%  
de la població. A Foios el 1% més ric té el 28.6 de la renda. 

Com en tots els llocs, el PP treballa per a les minories que menys patixen la crisi.

•	 Al començament de la legislatura, l’any 2011 el deute financer de Foios era  
de 285 € per habitant. En finalitzar la legislatura el deute és de 563 € per veí.

És esta la gestió de la qual va presumint l’alcalde ?

•	 El País Valencià és la Comunitat pitjor finançada d’Espanya. El govern del PP 
destina al País Basc i Navarra un pressupost de 6.523 € per habitant, mentre 
que als valencians només rebem 2.780 € per càpita. 

No ens estranya, ja que Fabra s’ha passat dos anys pensant en aconseguir 
que el dit de Rajoy el nomenara cap de llista.

•	 Un dels responsables de la mort de les caixes valencianes és l’alcalde de 
Gandia, Arturo Torró (PP), que va aconseguir 37 milions d’euros en crèdits 
de Bancaixa en cinc anys (2007 a 2011) i que hui s’acumulen en el calaix 
dels impagats. 

Torró fa honor al seu negoci de funerari i per això ha ajudat a soterrar les 
caixes valencianes.

•	 En l’últim, perdó, en l’únic butlletí que el PP ha repartit en quatre anys, l’al-
calde afirma que les obres realitzades a Foios han sigut subvencionades per 
la Diputació de Rus, sí el Rus a qui han gravat comptant bitllets: sis mil, set 
mil... dotze mil euros, dos milions de peles!

Ha viscut quatre anys de subvencions de la mà de Rus i els seus amics 
perquè és incapaç de fer una bona gestió econòmica.

•	 La Conselleria d’Educació ha convocat les oposicions per a les noves places 
de mestres en primària i secundària. I entre les prop de sis-centes noves 
places no n’hi ha ni una de prevista per a mestre de valencià.

Després se’ls ompli la boca de senyals d’identitat, de “ser más valencianos 
que nadie” i de desqualificacions als professors

•	 La Sindicatura de Comptes envia l’alcalde de Foios al Tribunal de Comptes 
per “possibles actuacions negligents o doloses dels gestors”. 

Hector Bueno pot alegrar-se. No és l’únic, l’acompanyen 30 alcaldes més,  
la majoria del seu partit.

•	 El tiquet mitjà en els dinars oficials de Rita Barberà és de 54,39 euros per 
comensal, ella i els regidors del govern de València: Alfonso Novo, Ramón 
Isidro, Silvestre Senent, Miguel Domínguez... 

Massa diners per al menú que més els agrada menjar : cocidito madrileño” 

•	 El president de la patronal Cierval, ha afirmat que si el corredor mediterrani 
no es porta a terme és “perquè no hi ha voluntat administrativa”. El president 
de la Confederació Empresarial Valenciana, ha denunciat que “no hi ha excu-
sa sinó voluntat de no fer-ho”. 

Ara que fa quatre anys que governen a Madrid ja no poden presentar més excuses.

•	 El llarg període de governs de PP ha estat nefast per als valencians. Aquesta 
és la conclusió, de les estadístiques del INE. “La renda per càpita ha perdut 
cada any respecte a la mitjana espanyola, això es deu a les errònies polítiques 
del PP valencià amb la seua aposta per una economia especulativa i que ha 
perjudicat els sectors productius de la Comunitat “. 

Amb gestors com, Fabra, Rus i Hèctor no cal tindre enemics.

Un equip  
dialogant  
i compromés #ambValentia


